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Zápis z 342. zasedání konaného dne 12. března 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Chmielová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. 
Koštuříková, Dr. Matula, Dr. Radek, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa, Dr. Szarowská, 
Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, G. Baranová, Bc. Foltisová, L. Čerevko, S. Macková 
(online), Mgr. Pecinová, Bc. Pohlodko, Bc. Stanovský, A. Střížová, T. Velčovská 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Vomlela (oml.) 

Hosté doc. Gongol, Ing. Růžičková (online), doc. Weiss 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
2. Legislativní záležitosti 
a) III. Změna Studijního a zkušebního řádu pro studenty bakalářských a magisterských 

studijních programů Slezské univerzity v Opavě 
b) III. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
3. Studijní záležitosti 
a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika 

v akademickém roce 2024/2025 – 2. kolo přijímacího řízení 
4. Různé 

 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 19 členů senátu 
prezenčně, 1 členka připojena on-line a prohlásila senát za usnášeníschopný.  
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 
342.  zasedání AS SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Legislativní záležitosti 
 

a) III. Změna Studijního a zkušebního řádu pro studenty bakalářských a magisterských 
studijních programů Slezské univerzity v Opavě 

 
Weiss: Informovala, že změny byly předloženy již v únoru, materiál byl projednán s vedoucími 
součástí. Konstatovala, že je zde doplněna větší možnost volby volitelných předmětů. Konstatovala, že 
je plánováno zavedení celouniverzitních předmětů, které nebudou spadat pod žádnou součást, plánují 
se předměty k umělé inteligenci, k udržitelnosti. Dále je zde doplněna možnost konat státní 
závěrečnou zkoušku ve více dnech např. u uměleckých oborů, kde je nutné si připravit nějaké 
prezentace. Také se změnila pravidla při udělování červených diplomů, kdy je zde možné mít i nějaké 
hodnocení B, tedy je to vstřícný krok ke studentům. Dále je zde doplněna možnost vydávání 
elektronických diplomů, což bude přínosem při hledání zaměstnání a dokazování vzdělání. 
 
Szarowská: Jako předsedkyně komise pro studijní a sociální záležitosti sdělila, že komise se sešla, 
materiál byl prodiskutován a doporučuje ke schválení bez připomínek. 
 
Diskuze: 
 
Radek: Vznesl dotaz, zda je možné akreditovat čistě online obor? 
 
Weiss: Konstatovala, že ano, že se připravuje pokyn k uznávání distančního vzdělávání, který by měl 
do jednoho měsíce být vydán celouniverzitně. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Studijního a 
zkušebního řádu pro studenty bakalářských a magisterských studijních programů slezské univerzity v 
Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

b) III. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
 
Rektor: Informoval, že toto téma bylo otevřeno již před dvěma měsíci, kdy již bylo naznačeno, jakým 
způsobem chceme úpravy provést. Bylo nutné zrušit tzv. tarifní pásma, a to napříč univerzitou. O 1.4. 
budou nastaveny jednotné tarify např. asistent, odborný asistent apod. Nebudou rozdíly na 
jednotlivých fakultách. Odměňování a příplatky budou záležet na fakultách. Materiál byl projednán na 
kolegiu rektora i na poradě vedení. Požádal paní kvestorku o doplnění. 
 
Kvestorka: Doplnila, že se vycházelo ze stávajícího rozložení tarifů tak, jak byly nastaveny na 
jednotlivých součástech a nové tarify jsme se snažili nastavit tak, aby nikdo nebyl krácen. Příspěvek, 
který bychom měli obdržet by měl napomoci dofinancování této změny. 
 
Koštuříková: Jako předsedkyně ekonomické komise sdělila, že materiál byl diskutován v komisi, 
veškeré úpravy již byly představeny dříve a nikdo neměl žádné připomínky. Komise doporučuje 
materiál ke schválení. 
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Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Vnitřního 
mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3) Studijní záležitosti 

 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika 
v akademickém roce 2024/2025 – 2. kolo přijímacího řízení 

 
Kamrádová: Konstatovala, že není přítomen zástupce MÚ. Nicméně po konzultaci bylo sděleno, že se 
tento dokument nezměnil, pouze se jedná o 2. kolo přijímacího řízení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2024/2025 – 2. kolo přijímacího 
řízení 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 4) Různé 
 
a) 
Kamrádová: Informovala, že dvě členky AS SU, a to Viktorie Blahutová a Alžběta Kotrlová 
rezignovaly na svou funkci v AS SU. Jedná se o členky studentské komory za FVP, předsedkyně AS 
FVP byla požádána o zajištění doplňovacích voleb. Dále informovala, že Dr. Sedlář ukončil k 29. 2. 
2024 pracovní poměr, tudíž přestal být členem AS SU. Budou tedy vypsány doplňovací volby. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí vyhlášení 
doplňovacích voleb do komory akademických pracovníků za MÚ 
 
Usnesení bylo přijato. 
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b) 
Kamrádová: Předsedkyně informovala, že zasedání, které mělo proběhnout podle harmonogramu  
11. 6. 2024 bude přesunuto, a bude se konat dne 4. 6. 2024 od 13 hodin v Opavě. 
 
c) 
Rektor: Informoval, že byla vydána směrnice ke krizovému řízení. Byl zřízen krizový štáb a 
v návaznosti na to budou spuštěna po dohodě s Policií ČR školení k problematice ochrany tzv. 
měkkých cílů. 
 
d) 
Weiss: Poděkovala Dr. Stoklasovi a Dr. Matulovi za vedení workshopů k umělé inteligenci. Pozvala 
všechny k dalšímu workshopu na stejné téma. 
  
Stoklasa: Informoval, že workshopy jsou zaměřeny jak na publikační, tak na pedagogickou činnosti a 
budou se opakovat každý měsíc, jelikož kapacitu jednoho je pouze 8 účastníků. 
 
Weis: Doplnila, že pokud by studenti měli také zájem o takového workshopy, není problém zajistit. 
 
e) 
Weiss: Vznesla dotaz, jak nejlépe informovat zaměstnance, že se něco děje či koná, aby se 
k informacím dostalo co nejvíce lidí. 
 
Rektor: Konstatoval, že tato záležitost bude řešena prostřednictvím nového intranetu. 
 
Skalná: Doporučila účast na kurzu, kterého se již zúčastnila. Vznesla dotaz, zda je možné se přihlásit 
opakovaně. 
 
Stoklasa: Konstatoval, že je to možné, doporučuje však toto učinit až po nějaké době, kdy se workshop 
posune či rozvine zase o něco dále. 
 
f) 
Szarowská: Ocenila nákup licence na překladač Deepl.com, kdy každý z fakult á jednu licenci na tento 
rozšířený překladač a je toto velkým přínosem např. při překladu norem apod. 
 
g) 
Foltisová: Doplnila ke kurzům obecně, že by bylo přínosem např. k diplomovým pracím, zda-li 
nezformovat rady k AI do nějakého článku, že by studenti měli přístupné v online podobě, jelikož 
studentů je takové množství, že by ani nestihli se prostřídat. 
 
Stoklasa: Konstatoval, že článek je v řešení.  
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h) 
Kamrádová: Informovala, že 7. 5. 2024 je plánováno výjezdní zasedání, předběžné s místem konání 
Buly Aréna Kravaře. Požádala o náměty na program, či pozvání někoho z externistů apod. s termínem 
do konce března. 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat dne 9. dubna 
2024 ve 13 hodin v Karviné. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
 
Viděl:    
 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
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U S N E S E N Í 
 

z 342. zasedání AS SU  
konaného dne 12. 3. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 342. zasedání 
Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Studijního a 
zkušebního řádu pro studenty bakalářských a magisterských studijních programů Slezské 
univerzity v Opavě 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Vnitřního 
mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2024/2025 – 2. kolo 
přijímacího řízení 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí vyhlášení 
doplňovacích voleb do komory akademických pracovníků za MÚ 
 
 
 
 
 

 
                                                                                     Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

 předsedkyně AS SU 
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